
Zápisnica 

 

zo zasadnutia Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

zo dňa 13.06.2023 

 

Prítomní: Ing. Erik Král – predseda, Mgr. Dušan Káčer, Ing. Svetlana Kolláriková Zaujcová, 

PhDr. Katarína Kompasová, PhD., PhDr. Ingrid Meňky, Pavol Obertáš, Mgr. Miloslav Špoták, 

ThDr. Tibor Ujlacký, PhD.  

Ospravedlnení: Denisa Branikovičová, RNDr. Marta Rácová, Ing. Vladimír Vnuk, doc. PhDr. 

Katarína Welnitzová, PhD. 

Neospravedlnení:  

Prizvaní: Mgr. Dagmar Bojdová – vedúca odboru kultúry, Mgr. Mariana Záturová – vedúca 

Turistického informačného centra, MA Katarina Živanović – riaditeľka Kreatívneho centra 

Nitra, Ing. Alena Pivarčiová, referentka pre cestovný ruch 

 

PROGRAM: 

1. Otvorenie, kontrola plnenia uznesení 

2. Informatívna správa – Kreatívne centrum Nitra 

3. Informatívna správa o aktivitách v rámci značky Udržateľná Nitra 

4. Akčný plán na roky 2023-2024 Stratégie rozvoja cestovného ruchu v meste Nitra na 

roky 2021-2031 

5. Rôzne, diskusia 

6. Záver 

 

 

K bodu č.1: 

Otvorenie 

p. Král otvoril zasadnutie komisie. Privítal prítomných a skonštatoval, že komisia je 

uznášaniaschopná. 

 

 

K bodu č.2: 

Informatívna správa – Kreatívne centrum Nitra 

p. Živanović informovala o pokračovaní projektu Kreatívne centrum Nitra. Práce pokračujú, 

práce na Martinskom vrchu sa zrýchlili vďaka odsúhlaseniu úveru Mestským zastupiteľstvom 

v Nitre, vďaka čomu sa vyplatili práce navyše. Došla ďalšia platba z MK SR vo výške 449tisíc 

eur. V rámci verejného obstarávania vyhlásili výzvu na dodanie technológie – svetlo, zvuk 

a video pre Kino Palace a budovy na Martinskom vrchu. Stále prebieha verejné obstarávanie 

na interiérové vybavenie. KCN je v záverečnej fáze vyhlásenia VO na stroje pre dielne. 

Problém je v tom, že nacenenie týchto položiek prebiehalo pred vyše piatimi rokmi, pričom 

dnešná situácia a najmä ceny sú iné. Čo sa týka ľudských zdrojov, ak niekto z tímu KCN odíde, 

noví ľudia sa prijímať nebudú vzhľadom na pokročilú fázu projektu. K dnešnému dňu má KCN 

26 zamestnancov, z toho 8 ľudí je na polovičný úväzok. Konferenciu predbežne plánujú 

v októbri alebo v novembri roka 2023. Zároveň je do 30.6.2023 otvorená výzva na 

prihlasovanie sa na odborné stáže. Zároveň pozýva členov komisie na obhliadku stavenísk Kina 

Palace a Martinského vrchu. 

p. Obertáš sa spýtal, že keďže ceny technického zariadenia sú vyššie ako pred piatimi rokmi, 

znamená to, že to bude potrebné dofinancovať, keď sa to nepodarí z ušetrených dvoch 

miliónov? 



p. Živanović reagovala, že odpovede bude mať zrejme zajtra po stretnutí s pracovníkmi MK 

SR. 

p. Káčer sa vyjadril, že sa prinajhoršom obstará menej vybavenia, dôležité bude sa rozhodnúť, 

čo je nevyhnutné obstarať. 

p. Král sa spýtal na porovnanie aktuálnej situácie s inými mestami. 

p. Živanović spomenula situáciu v mestách Trenčín a Trnava. 

 

Uznesenie č. 41/2023 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 13.6.2023 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

 

p r e r o k o v a l a 

 

Informatívnu správu o stave projektu Kreatívne centrum Nitra 

a 

 

b e r i e      n a      v e d o m i e  

 

túto informatívnu správu. 

 

 

(H: za – 8, proti – 0, zdržal sa – 0) 

 

 

K bodu č.3: 

Informatívna správa o aktivitách v rámci značky Udržateľná Nitra 

p. Pivarčiová predstavila značku Udržateľná Nitra, udržateľnosť vychádza aj zo stratégie 

rozvoja cestovného ruchu. Hlavnými cieľmi zo strategických dokumentov v rámci 

udržateľnosti sú: Vytvorenie značky Udržateľná Nitra, Zmapovanie, zosieťovanie, podpora 

poskytovateľov služieb v rámci cirkulárnej ekonomiky, Podpora pešej turistiky, cykloturistiky, 

ekoturizmu, Zapojenie Botanickej záhrady, Zoborského kláštora a Slovenského 

poľnohospodárskeho múzea, Udržateľné putovanie siedmimi pahorkami, prepojenie 

potenciálu histórie, kultúry a prírody, Podpora ekoaktivít a ekoturizmu, Zatraktívňovanie 

turistických lokalít. Značka Udržateľná Nitra získala ocenenie „2022 Green destinations Top 

100 stories“ v kategórii Fungujúce komunity. Pri realizácii tohto projektu sa vytvorilo 

množstvo partnerstiev a spoločných projektov napríklad s UKF, SPU (Udržateľná Nitra 

v Botanickej záhrade, Festival medu a i.), Iniciatívou Čistá Nitra (5x čistenie siedmich 

pahorkov Nitry v roku 2021, 7x čistenie siedmich pahorkov Nitry v roku 2022), Zoborský 

skrášľovací spolok, Sekáč je láska (Vianočný SWAP, Antikvariát Zrkadlo, Antikvariát Pod 

Vŕškom, Slovenský kosecký spolok (Kosenie pod Zoborom), Včielkovo, Zoborské včely a i. 

Organizovali aj 1.ročník Kláštorného behu či Deň detí v SPM. Spomenula aj prvky na 

turistických bodoch záujmu – Vybudovanie Feraty pod Zoborom (sprístupnenie 1.9.2022), 

revitalizáciu altánku na Zoborských vrchoch či nový označník lokality na Zobore. Značka sa 

venuje aj bezplatným tematickým prehliadkam „Potulky Nitrou pešo alebo na bicykli“. 

V rámci dotačnej politiky Mesta Nitry za oblasť cestovného ruchu je prioritou Udržateľná 

Nitra. Pripravujú revitalizáciu areálu Zoborského kláštora, jednokolovú urbanisticko-

krajinársko-architektonickú súťaž, rozšírenie TICadlova, infopoint na Zobore či workshopy 

v oblasti udržateľnosti. 

p. Obertáš sa poďakoval za aktivity v rámci tejto značky. Spýtal sa, či by TIC pomohli 

priestory bývalej Kaviarne Múzeum, kde sa ukončí prenájom k 15.6.2023. 



p. Záturová dodala, že ľudia začali vyhľadávať iné aktivity ako to bolo pred pandémiou Covid 

19 a sama je prekvapená množstvom záujemcov o jednotlivé projekty. Apeluje na vedenie 

Mesta ohľadne financovania TIC a jeho fungovania. 

p. Káčer sa taktiež poďakoval za tieto aktivity. Myslí si, že tieto aktivity sú výborná vec, ale 

80% je eko výchova a komunitná výchova a 20% je zvýšenie ubytovania a cestovného ruchu. 

Nitriansky kraj je na chvoste ubytovaní, v priemere je to 2,7 ubytovania, a nie je to kvôli mestu. 

Je to výborná téma, ale je potrebné ju predať. Pýta sa, ako to zvýšilo návštevnosť. Pripomína, 

že existuje organizácia KOCR, ktorá rieši činnosť oblastných organizácií v cestovnom ruchu. 

Dodal, že je potrebná synergia, komunikácia a spolupráca medzi organizáciami. 

p. Pivarčiová oponovala, že neprezentovala výsledky cestovného ruchu, ale značku 

Udržateľná Nitra. 

p. Obertáš požiadal, aby na najbližšie zasadnutie komisie KKPaCR bola prizvaná aj výkonná 

riaditeľka NOCR, aby prezentovala činnosť NOCR, pretože netuší, čo táto organizácia vlastne 

robí. Chcel by vidieť konkrétne aktivity NOCR. 

p. Káčer upozornil, že netreba miešať aktivity, ktoré majú zvýšiť návštevnosť a ubytovanie 

v meste s eko aktivitami a komunitnou výchovou. 

p. Obertáš sa zaujímal, ako komisia vníma aktivity a pôsobenie NOCR. 

p. Ujlacký odpovedal, že v oblasti kultúry vníma NOCR pozitívne, najmä skrz Cyrilo-

metodskú cestu. Myslí si, že keby malo NOCR viac prostriedkov, mohlo by toho byť viac. 

p. Kompasová vníma spoluprácu NOCR s inými organizáciami v rámci cestovného ruchu. 

p. Špoták si myslí, že NOCR nemá riešiť infraštruktúru a jej dobudovanie, ale má riešiť 

nadstavbu - má prepájať služby, vytvárať balíky a nie propagovať samú seba, preto o nej nie je 

veľa počuť. Upozorňuje, že príspevky do NOCR nie sú pre všetkých členov rovnaké, Mesto 

dáva do organizácie 95% vkladu, kdežto v iných mestách sú príspevky členov približne 

rovnaké. 

p. Obertáš oponuje, že v tom prípade he potrebné vstúpiť do stanov NOCR, pretože ostatní 

členovia v rámci NOCR „sa vezú“ na vkladoch Mesta. 

p. Král si všimol, že veľa prehliadok je zameraných na oblasť Zobora, spýtal sa, či si to 

vyžiadali ľudia alebo prečo je to tak. 

p. Pivarčiová odpovedala, že si to ľudia v prieskumoch vybrali sami, najmä kvôli tomu, že 

značka začala fungovať počas Covidu a ľudia vyhľadávali aktivity v prírode. 

p. Obertáš navrhol, aby komisia prijala uznesenie k NOCR a pozvaniu výkonnej riaditeľky na 

zasadnutie komisie. 

 

Uznesenie č. 42/2023 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 13.6.2023 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

 

p r e r o k o v a l a 

 

Informatívnu správu o aktivitách v rámci značky Udržateľná Nitra 

a 

 

b e r i e      n a      v e d o m i e  

 

túto informatívnu správu. 

 

 

(H: za – 8, proti – 0, zdržal sa – 0) 

 



Uznesenie č. 43/2023 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 13.6.2023 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

 

ž i a d a  

 

sekretára Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch o zaslanie 

pozvánky na zasadnutie komisie výkonnej riaditeľke NOCR a primátorovi mesta Nitry. 

 

 

(H: za – 6, proti – 0, zdržal sa – 2) 

 

 

K bodu č.4: 

Akčný plán na roky 2023-2024 Stratégie rozvoja cestovného ruchu v meste Nitra na roky 2021-

2031 

p. Záturová predstavila Akčný plán za oblasť cestovného ruchu. Tvorí sa vizuálna identita 

mesta, myslí si preto, že je potrebné zjednotiť všetky vizuály mesta, pokračovať vo vzdelávaní 

napríklad aj cez projekt Udržateľná Nitra. Je potrebné osloviť a získať ďalších aktérov a aj 

poskytovateľov služieb. Zároveň si myslí, že je potrebné navýšiť rozpočet na fungovanie 

NOCR. 

p. Káčer spomenul projekt „Certifikované ubytovanie“. Myslí si, že je potrebné sa baviť o tom, 

ako zvýšiť ubytovanie, resp. počet prenocovaní v Nitre. 

p. Pivarčiová dodala, že je potrebné dať ľuďom dôvod, aby do Nitry prišli a zostali tu, aby tu 

aj prenocovali. Poukázala na fakt, že je rozšírený a zaužívaný turizmus v zmysle – „prídem na 

jeden deň, precestujem 150-200km späť a na druhý deň sa vrátim“, návštevníci teda 

nezostávajú na noc. Nitra je čo sa týka polohy dostupná z rôznych častí Slovenska, ľudia sa 

vedia otočiť aj 150-200km. Poznamenala, že tým, že prišiel Land Rovej, Nitre sa umelo zvýšil 

počet ubytovaní. 

p. Kompasová dodala, že pred Covidom bolo množstvo výstav, na ktorých sa zúčastňovali 

ľudia, ktorí v Nitre aj prespali. Počas Covidu zostalo veľa vecí v online rovine, bolo omnoho 

menej ubytovaní, ľudia sa naučili dochádzať. Stále to nie je znovunaštartované a asi sa tak už 

ani nestane. Preto je potrebné rozšíriť ponuku aktivít. 

p. Záturová dodala, že tým, že vzniká Kreatívne centrum Nitra, vzniká nová línia v rámci 

ponuky. Dodala, že za cestovný ruch vnímajú ako prioritu obnovu Zoborského kláštora. 

Zároveň doplnila, že na Zobore vznikne nový fotopoint. 

 

Uznesenie č. 44/2023 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 13.6.2023 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

 

p r e r o k o v a l a 

 

Akčný plán na roky 2023-2024 Stratégie rozvoja cestovného ruchu v meste Nitra na roky 2021-

2031 

a 

 

b e r i e      n a      v e d o m i e  

 

tento plán. 



 

 

(H: za – 8, proti – 0, zdržal sa – 0) 

 

 

K bodu č.5: 

Rôzne, diskusia 

p. Obertáš sa spýtal na podujatie Nitra Model, myslí si, že v rámci podpory kultúry 

a cestovného ruchu by malo Mesto poskytnúť na toto podujatie Mestskú halu bezplatne.  

 

 

K bodu č.6: 

Záver 

Predseda Erik Král ukončil zasadnutie komisie. 

Nasledujúce zasadnutie sa predbežne uskutoční dňa 8.8.2023 v miestnosti č.209 so začiatkom 

o 15:30hod. 

 

 

Zapísal:  

 

 

Pavol Ferčák  

     zapisovateľ komisie 

 

 

            Ing. Erik Král 

         predseda komisie 


